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PSD schimbă tactica în mersul
intern al formațiunii

Preşedintele interimar al PSD, Marcel
Ciolacu, a declarat că o greşeală mare
făcută de social-democraţi a fost lipsa, la
nivel central, a unor analize după alegeri, el
dând asigurări că acest lucru nu se va mai
întâmpla anul acesta. „În urma multor
discuţii cu secretarul general, noi am
hotărât ca sub nicio formă, şi nici nu avem
mandat pentru aşa ceva din partea
Comitetului Executiv, să nu intervenim în

organizaţiile
judeţene. (...)
Deciziile aparţin
organizaţiei,
rezultatele aparţin
organizaţiei - atât
reuşitele, cât şi
nereuşitele. A fost
o greşeală mare,
şi o recunosc fără
nicio reţinere,
lipsa, la nivel
central, a unor
analize după ce
am avut alegeri.
Întotdeauna după
ce am avut alegeri
ori ne-am bucurat

prea mult şi am uitat neperformanţa, am
uitat poate şi meritocraţia politică şi am
ajuns, după două nereuşite -
europarlamentare şi prezidenţiale - să
încercăm să o moşmolim din nou“, a spus
Ciolacu duminică, la Conferinţa Organizaţiei
Judeţene PSD Călăraşi de desemnare a
delegaţilor judeţeni la Congresul Naţional
din februarie. El a adăugat că lucrurile nu
vor mai sta la fel la alegerile locale şi cele
parlamentare de anul acesta.

„Ca să se poată vorbi de la egal la egal“

Ministrul Muncii vrea să
desfiinţeze ghişeele umilinței
din casele de pensii

Violeta Alexandru a declarat că vrea să
desfiinţeze ghişeele din casele de pensii,
astfel încât pensionarii şi funcţionarii să
discute din poziţii egale. În primă fază,
ministrul Muncii va cere caselor de pensii
din Bucureşti să reamenajeze spaţiile. „M-a
uimit că, în continuare, pensionarul în
baston trebuie să stea cu spatele încovoiat
ca să poată să vadă ochii funcţionarului
printr-o uşiţă mică, pusă la o înălţime la
care spatele său este foarte încovoiat”, a
declarat ministrul Muncii. 

Violeta Alexandru și-a arătat
nemulțumirea față de faptul că, şi în ziua de
azi, între funcţionari şi pensionari există un
zid. „Ar trebui să stea pe picior de egalitate,
la o masă, spre exemplu, fără niciun zid
între ei, amândoi în aceeaşi poziţie în care
să poată vorbi de la egal la egal, cu hârtiile
pe masă. Lucrurile să fie transparente, nu
într-o relaţie funcţionar-pensionar. Am să
fac un gest firesc și am să cer caselor de
pensii din Bucureşti să reamenajeze spaţiile
fără investiţii substanţiale, ci montând o
masă”, a mai explicat aceasta. Ministrul a
mai declarat că a discutat cu colegii săi
care au în subordine instituţii care
interacţionează cu cetăţenii despre această
propunere, aceştia fiind de acord să se
alinieze modificării. Violeta Alexandru nu a
dorit să precizeze cine sunt colegii care au
fost de acord cu propunerea sa.

UE Modificare şi completare a Codului de procedură fiscală

Proiect legislativ pentru ca
ANAF să nu mai fie stat în stat

Liderul deputaţilor liberali, Florin
Roman, a anunţat că luni va depune
la Parlament o propunere legislativă
de modificare şi completare a Codului
de procedură fiscală, astfel încât
ANAF să aibă obligaţia expresă de a
ridica imediat popririle pe conturi
bancare ale debitorilor, în situaţia în
care contribuabilii şi-au achitat
datoriile scadente.

“În calitate de deputat liberal voi
depune mâine la Parlamentul
României o propunere legislativă de
modificare şi completare a Codului de
procedură fiscală, astfel încât ANAF
va avea obligaţia expresă de a ridica
imediat popririle pe conturi bancare
ale debitorilor, în situaţia în care
contribuabilii şi-au achitat datoriile
scadente. În timpul guvernelor PSD,
ANAF putea pune poprire pe toate

sumele deţinute în conturi de un
contribuabil chiar dacă datoria era şi
de 10 sau 100 de ori mai mică, iar
stingerea debitului nu conducea
automat la o solicitare din partea
ANAF de a ridica poprirea”,
precizează Roman, într-un comunicat
transmis duminică presei. 

El spune că “unui contribuabil
persoană fizică, de exemplu, care ar
fi avut un debit foarte mic i se blocau
automat toate conturile din bănci şi
toate sumele, iar cetăţeanul trebuia
să se prezinte personal la direcţia de
finanţe, să ridice dovada că şi-a stins
datoria şi să umble pe drumuri pe la
bănci, să stea la cozi şi să
demonstreze el însuşi că nu mai are
datorii”.

“Era o întreagă nebunie pentru
oricine dorea să îşi deblocheze

cardurile şi conturile bancare. O
adevărată bătaie de joc şi timp
pierdut pe la ghişee, deşi autorităţile
publice sunt plătite ca să ne facă
viaţa mai uşoară. Ca să nu mai
vorbim despre firmele cărora le-a fost
plătită cu luni de zile întârziere
returnarea de TVA, fiind în
imposibilitate de a-şi plăti datoriile
fiscale, nu din rea-credinţă, ci tocmai
din cauza statului rău-plătitor”,
subliniază liberalul.

Roman evidenţiază că proiectul
legislativ pe care îl va depune luni
“instituie obligativitatea Agenţiei
Naţionale de Administrare Fiscală
(ANAF) ca, în termen de cel mult 24
de ore de la stingerea debitului, să
informeze băncile şi să solicite
ridicarea imediată a popririi pentru
conturile blocate”. 

Noi alianțe politice pentru debarcarea Guvernului Orban?

Călin Popescu Tăriceanu îl
îndeamnă pe Ludovic Orban, în
contextul discuţiilor privind anticipatele,
să nu îşi bată joc de eforturile şi
sacrificiile depuse de el pentru a obţine
o majoritate care să-i învestească
Guvernul, deoarece nu îi va fi uşor la
guvernare alături de un partid populist
(cu referire la USR - n.r.). „Văd că se
intensifică discuţia pentru anticipate
fără a se explica ce câştigă românii din
această aventură. E greu să justifici
acest lucru pentru că, de fapt, nu
există nici un câştig. Motivaţia că PNL
stă bine în sondaje şi ar avea de
câştigat din aceste alegeri nu este o
motivaţie serioasă. Ce se va întâmpla
dacă peste un an un alt partid va sta
bine în sondaje? O luăm de la
început? Şi facem asta ori de câte ori
cercetările sociologice arată schimbări
în preferinţele electoratului? Facem la
fel şi atunci când Preşedintele
Republicii sau primarii scad în
sondaje?”, a scris pe pagina sa de
Facebook Călin Popescu Tăriceanu.

Cei care promovează discuţia
despre anticipate trebuie să răspundă
şi la nişte întrebări, precum Ce
urmează după alegerile anticipate?
Care sunt măsurile pe care vor să le ia
atunci, dar nu pot să le ia acum”, mai

consideră acesta. Unele zvonuri indică
faptul că, de fapt, scopul acestor
alegeri anticipate este de a asigura o
majoritate care apoi să oprească
calendarul de creştere a pensiilor şi
salariilor sau să impună un program de
austeritate. „O asemenea majoritate ar
putea fi alcătuită doar din PNL şi USR.
Crede PNL că îi va fi mai uşor la
guvernare alături de un partid populist,
fără ideologie şi fără experienţă, decât
acum când este singur şi are o
susţinere rezonabilă în Parlament?
Experienţa de a conduce un guvern
care nu avea o majoritate în Parlament
(după retragerea de către Traian
Băsescu a PDL) mă pune în situaţia de
a şti cât de dificilă este viaţa

Guvernului Orban. Dar îmi amintesc,
de asemenea, că atunci, chiar cu o
susţinere parlamentară subţire, primul
guvern PNL a produs cea mai mare
creştere economică de după 1989 şi
românii au avut parte de o perioadă de
bunăstare. Am avut opţiunea pe care şi
actuala putere o are: să negocieze cu
toate forţele politice o susţinere pentru
proiectele majore”, se mai arată în
postare.

Actualul guvern a făcut câţiva paşi
importanţi: a trecut bugetul, a modificat
ordonanţa 114 care introducea
distorsiuni majore în economie de
aceea, spune Tăriceanu, în acelaşi fel
poate găsi sprijin pentru alegerile
locale în două tururi sau reforma
pensiilor speciale. „Îl îndemn pe prim-
ministrul Orban să nu sacrifice
stabilitatea şi creşterea economică a
României pentru un scop politic relativ
mărunt. Să aibă încredere în
Parlament şi în capacitatea noastră de
a găsi o cale de mijloc din care cei
câştigaţi să fie românii şi nu un partid
politic sau altul. De asemenea, îi solicit
prim-ministrului să nu îşi bată joc de
eforturile şi sacrificiile pe care le-am
făcut pentru a obţine o majoritate care
să-i învestească guvernul”, mai scrie
fostul lider al Senatului.

Tăriceanu critică anticipatele: Premierul să
nu-și bată joc


